
Uskoro poseban zakon o obnovljivim izvorima u Srbiji

Ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović je rekla da je propis o obnovljivim
izvorima energije potpuni novitet jer su ti izvori sada deo Zakona o energetici.
– Kada ljude u Ministarstvu pitaju, govori se da je gotovo 27 odsto proizvodnja iz obnovljivih
izvora energije, ali tu se računaju i velike hidreoelektrane, i, kada se one izuzmu, ono što je
biomasa, geotermalna energija, solarna energija… reč je o nekih 4,5 odsto, i to je stvarno
vrlo malo u odnosu na sve druge države i u odnosu na potencijal koji Srbija ima – rekla je
Zorana Mihajlović. – Naša zemlja ima ogroman potencijal u biomasi, geotermalnim izvorima,
solarnoj energiji, ali očigledno to do sada nije iskoristila. Pomenutim zakonom pokušaćemo
da napravimo prostor i ambijent da se obnovljivi izvori energije mnogo više koriste.
Ona je objasnila da će biti promenjen i dosadašnji sistem fid-in tarifa i da će biti uvedene
aukcije za energiju iz obnovljivih izvora.
To, zapravo, znači da neće biti kao do sad – koliko god da se proizvede, država plati pošto se
ta energija stavi na mrežu, nego će biti takozvane aukcije, koje postoje svuda u svetu – te to
znači da postoji konkurencija i između onih koji proizvode energiju iz obnovljivih izvora
energije – napomenula je Zorana Mihajlović. Po njenim rečima, posebna pažnja će se obratiti
na kogeneraciju, odnosno proizvodnju i električne i toplotne energije u isto vreme jer je to,
pre svega, veoma efikasno. Zorana Mihajlović je ukazala na to da mnogi zakoni iz oblasti
energetike i rudarstva u Srbiji nisu menjani više od šest i sedam godina, a da se za to vreme
mnogo toga promenilo.
– Sada se priča o energetici i životnoj sredini kao nečemu što ide zajedno, a pre sedam
godina to nije bilo tako – rekla je ministarka. – Svi zakoni iz tih oblasti potpuno će biti
promenjeni da bi se prilagodili novim „zelenim” agendama.
Po njenim rečima, izmenama zakona biće napravljen prostor za potpunu digitalizaciju svega
što se dešava u Ministarstvu rudarstva i energetike. Ona je napomenula i da je plan da se
najmanje novca u fond sliva iz budžeta, a mnogo više iz svih međunarodnih fondova koje
možemo obezbediti.
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